
Skolebestyrelsesmøde Sejs Skole 
tirsdag den 19.2.19 klokken 19.30-21.30  

Afbud: Mikkel 
 

Skolebestyrelsesmøder i løbet af skoleåret 
Onsdag, den 20/3 2019 
Torsdag, den 25/4 2019 
Mandag, den 20/5 2019 
Tirsdag, den 18/6 2019 
 
Øvrige møder for enten nogle eller alle 
Mandag, den 11/3 2019 (dialogmøde for skole-
leder, formand og næstformand) med BUU) 
 
 

Dagsorden Referat 
1. 

Forberedelse af dialogmøde (25) 
 

a) Opsummering af forhold, som vi skal have 
taget stilling til jf. bilag ”Forberedelse til 
dialogmøde” 

b) Drøftelse 

c) Beslutning 

 

 
a) 
11.marts er der dialogmøde. Som forberedelse til dialog-
mødet, skal det drøftes, hvordan ledere og medarbejdere 
kan få frigjort mere tid til forberedelse af kerneopgaven. 
 
b) 
Det har været drøftet i MED-udvalget for et årstid siden. 
Det er svært at se, at der er opgaver, som i den daglige drift 
kan skæres væk. Derfor er det svært at pege på andre ting 
der kan frigøre tid til kerneopgaven end at kunne sænke un-
dervisningstiden for den enkelte. 
Drøftelse af centrale projekter som igangsættes kommunalt 
eller fra Ministeriet, og hvilke der er unødvendige i forhold 
til kerneopgaven. 
Drøftelse af de forpligtende samarbejder og den tid de ta-
ger. 
Kvalitetsrapporter er også en opgave, hvor tiden måske 
ikke står mål med output 
Der har været en tendens til mere central styring over de 
sidste år. 
Der er et klart ønske om mere lokalledelse samt mere tid til 
den enkelte medarbejders forberedelse. 
c) 
Morten og Kristian laver på baggrund af drøftelsen et skriv 
som rundsendes til bestyrelsen forud for dialogmødet 
 
 
 

2. 

Budget 2019 (15 min)  
  

a) Gennemgang af forslag jf. bilag 
b) Drøftelse og spørgsmål 
c) Beslutning 

 
a) 
Elevtallet er faldende både i skoledelen og fritidsdelen. 
Der er en overført gæld på ca. 2,8 mio. Der er forventning 
om at kunne afdrage på denne gæld. Det største råderum i 
budgettet ligger i foråret. 
Der har været en stor besparelse de sidste år på faglige ma-
terialer, så derfor er der en forventning om, at det budgette-
rede forbruges i 2019. 
Vikarudgifterne i foråret dækker over en særlig opgave 
som efterfølgende refunderes – så derfor er den forventeligt 



stadig 80.000 for undervisningsdelen og 15.000 for fritids-
delen pr. måned. 
 Resultatet på ca. 1 mio. er ikke det endelige resultat som 
forventes noget lavere. 
Gennemgang af regneark og bilag. 
 
b) 
Generel drøftelse særligt omkring størrelsen af det over-
skud der laves i budgettet og det antal medarbejdere, der er 
til at løse den samlede opgave de sidste 5 måneder. 
 
c) 
Budgettet er taget til efterretning.  
På næste bestyrelsesmøde fortælles om konsekvenserne af 
en eventuelle ekstra ansættelse. 
 
 
 

3  
Fællesmøde med skolebestyrelserne i det forplig-
tende samarbejde 
 

a) Fremlæggelse af forslag jf. nedenstående og 
ramme for samarbejdet 

 Kort oplæg fra en skoleleder om hvilke fælles 
samarbejder der pågår i denne byrådsperiode. 
(Læsevejledere, SFO-dag, Ro-projekt og over-
bygning for Langsø, Resenbro og Voel) 

 Inspirationsoplæg fra hver bestyrelse (5min pr. 
stk) “Hvad er bestyrelsen optaget af, og hvordan 
arbejdes der med det?” 

 Fælles kaffe med mulighed for uformel drøftelse 
af oplæg. 
b) Drøftelse 
c) Beslutning om, hvad Sejs Skole vil præsen-

tere.  

 
a) 
Sejs Skole er i forpligtende samarbejde med Langsøskolen, 
Resenbro Skole og Voel Skole. Der er indskrevet i styrel-
sesvedtægten, at skolebestyrelserne i de forpligtende sam-
arbejder skal afholde 2 møder sammen. Det første møde 
var mødet d. 14.januar 2019, hvor der var oplæg fra Skole 
og forældre. 
Det andet møde er mødet d. 20.marts, hvor de fire skolebe-
styrelser afholder møde på Langsøskolen med et fælles 
punkt. Forslaget er, at det fællespunkt er en orientering om 
samarbejdet i det forpligtende samarbejde. Der ud over skal 
hver skolebestyrelse kort fortælle, hvad den er optaget af, 
og hvordan der arbejdes med det. 
Efterfølgende kan hver skolebestyrelse afholde skolebesty-
relsesmøde med egne punkter. 
 
b) 
Drøftelse af hvad der kan give mening i drøftelserne mel-
lem skolebestyrelserne.  
I forhold til hvad Sejs Skole kan præsentere kunne det 
være:  
-inspiration om forældreforening,  
-arbejdet med at komme i dialog med politikkerne i forhold 
til at komme på den økonomiske dagsorden,  
-fokus på mere elevinddragelse i skolebestyrelsen,  
-økonomi og drift,  
-tilsyn med principper 
-fokus på at fremtidssikre skolen i forhold til kapacitet 
-Skolens værdier præsenteret i en video 
 
c) 
Morten laver et oplæg ud fra de drøftede punkter 
 



4. 

Fortællinger fra skolens hverdag (5 min) 
a) Fremlæggelse 
b) Spørgsmål  

 

 
a) 
Information om uge 6. I indskolingen og på mellemtrinnet 
bliver der arbejdet med Ugesex og materialerne fra Sex og 
samfund. I udskolingen er der arbejdet med projektopgaver 
i uge 5 og 6. Her fik 9.årgang afviklet den obligatoriske 
projektopgave. 
 

5. 

Overvejelse og forslag omkring afholdelse af skole-
bestyrelsesmøder (15 min)  

a) Forslag og overvejelse fra Therese 
b) Drøftelse  
 

 
a) 
Therese fortæller om sine overvejelser i forhold til at af-
vikle møder med en form, som giver mulighed for at alle 
får sagt noget og får gjort alle aktive. Det kunne være en 
mulighed at indføre summe-drøftelser undervejs inden en 
opsummering. 
 
b) 
Drøftelse af mulighederne i forhold til at skabe forskellige 
dialog former. Der er punkter, som er mere oplagte til drøf-
telser i mindre grupper end andre. Det vil være godt at vide 
på forhånd, så det står i dagsorden, hvilken form punktet 
har. Kristian og Morten indtænker dette. 
 

6. 

Orientering om samarbejde med lokalsamfundet 
(15 min)  

a) Orientering 
b) Drøftelse og spørgsmål  

 

 
a) 
Der har været samarbejde med lokalsamfundet på mange 
planer. 
I fritidsdelen har tennisklubben haft 2 eftermiddag, hvor de 
har tilbudt undervisning. Der har også været kortere forløb 
med badminton og skytteforeningen. Der har været besøg 
af håndboldkaravanen af 2 omgange i indskolingen. 
Der er samarbejde med kirken på flere årgange. 
Der er i udskolingen et samarbejde med idrætsforeningen i 
forhold til elitesportsudøvere og deres valgfag. 
Der er i klubben for 4.-6.årgang et samarbejde i gang om-
kring E-sport. Her har en medarbejder været på kursus. 
Sejs Blæserne er en selvstændigforening som Sejs Skole 
også har et tæt samarbejde med. 
Der er tæt samarbejde med børnehaverne i forhold til over-
gangen fra børnehave til skole. 
Der er et lokalt samarbejde med Den Kreative skole. 
Der er et bredt samarbejde via Kommunens tilbud beskre-
vet på https://udoglaer.dk/ 
 
b) 
Drøftelse af at der er et stort samarbejde med idrætsforenin-
gen, og at man forventer, at der kun kommer mere af det.  
Drøftelse af hvordan man får erhvervslivet i spil samt lo-
kale kunstnere etc. 



Kunne man lave en oversigt over, hvilke samarbejdspart-
nere skolen har, og dermed måske også få blik for, hvad det 
er skolen mangler af samarbejdspartnere. 
Hvordan kan man inddrage ungdomsuddannelserne så de 
kommer på Sejs Skole? 
Drøftelse af hvordan man kan få inddraget eleverne i øn-
sker til tilbud. Kan der laves aktiviteter, hvor der er folk fra 
lokalsamfundet som udbyder aktiviteter. Drøftelse af at 
skolen kan tilbyde sig som samarbejdspartner.  
 
 

7. 

Orientering (10 min) 
 

a) Formand  
b) Skoleledelsen (bl.a. om opstart af hal-

byggeri, skoleårets planlægning) 
c) Andre medlemmer 

 

 
a) 
Intet 
 
b) 
Der er truffet beslutning om at bygge en ny hal. Der skal på 
førstkommende møde træffes beslutning om, hvor hallen 
skal placeres. Der er stadig overvejelser i forhold til at få 
bygget to haller i stedet for at renovere den eksisterende 
hal. 
Der er endnu ikke besluttet noget i forhold til etablering af 
ny børnehave, så der er pt ikke udsigter til at få pavillo-
nerne væk. 
Der har været drøftelser i elevrådet på mellemtrinnet i for-
hold til ønsker til etablering af legeplads i forlængelse af 
forældreforeningens indsamling på skolernes motionsdag. 
I forhold til skoleårets planlægning er der indsendt formo-
det elevtal pr 050919. Det forventes ikke, at vi skal af med 
medarbejdere i forbindelse med den kommunale omplace-
ring. 
c) 
Elevrådet er i gang med at planlægge fastelavnsfesten som i 
år skal være et maskebal 
Der ud over er der et arbejde i gang i forhold til værdierne 
samt valgfag. 
 
 

 8. 

Punkter til kommende møder. (5 min) 
(fra tidligere møder:  SB’s samarbejde med foræl-
dreråd) 
 

 
 Der skal på et møde kigges på, hvordan vi kan tilkende-
give vores bekymring til den nye procedure i forhold til 
specialundervisning og inklusionstilbud 

9. 

Eventuelt (5 min), 
 

 
 

  

 


